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ششمینجلسهازسلسلهنشستهای
»گفتمانضرباصول«

وضعیت ارکسترهای ارشاد بررسی شد
وضعیت ارکســترهای وزارت فرهنگ و ارشــاد 
اسلامی توسط علی رهبری، هوشنگ کامکار، فرهاد 
فخرالدینی، یحیی شریعت نیا، مانی جعفرزاده، باربد 
بیات و رضا مهدوی و در غیبت مســئولان ارشــاد 
بررسی شد. در بخشی از این نشست، اظهارات علی 
رهبری که در قالب یک فایل صوتی ضبط شــده  و 
برای »گفتمان ضرب اصول« ارسال شده بود، پخش 
شد. رهبری ضمن اشاره به دلایل جدایی از مجموعه 
ارکستر سمفونیک تهران گفت: دلیل فرار کردن من از 
بنیاد رودکی و تمام این دم ودستگاه این بوده که بعد از 
۱۴ ماه هنوز که هنوز است کارمندانی که برای ارکستر 
کار می کنند، نمی دانند یک ارکستر سمفونیک چطور 
اداره می شود. من ۱۴ ماه پیش هم برای آقای جمالی 
)مدیرعامل بنیاد رودکی( و هم کارکنانشان و هم برای 
آقای مشفق )مشاور مرادخانی( که در تمام کارهای 
ما بودند و در کار هایمان دخالت می کردند، گفتم که 
معمولا ارکستر ها حدود ۲۸ ساعت در هفته برایشان 
کار واقعی در نظر گرفته می شود. اما حرف من همیشه 
این بوده که اگر از نوازندگان اســتفاده نکنید باز هم 
باید حقوقشان را بدهید. دلایل عصبانیت من بیشتر 
سر این چیز ها بوده است و مشکل دیگری نداشتیم 
به جز این که حقوق بچه ها را به موقع ندادند یا درست 
با آنها حساب نکردند. علی رهبری با مرور اتفاقاتی که 
در ۱۴ ماه همکاری با ارکستر سمفونیک برایش پیش 
آمده به شکل گیری شورای هنری ارکستر ها هم اشاره 
کرد و گفت: تاج آخری را هم که به سرمان گذاشتند 
شورا بود که قرار بود شورای مشورتی باشد و به من و 
آقای فخرالدینی کمک کند. شورا چه کسانی هستند؟ 
آقای سریر که خیلی هم دوست خوبی هستند ولی 
زمانی که ارکستر سمفونیک وین را رهبری می کردم 
ایشان کارمند وزارت خارجه و سفارت بودند و از همه 
این حرف ها گذشته هیچ وقت با ارکستر سمفونیک 
کاری نداشتند؛ یا مثلا آقای داوود گنجه ای، نوازنده 
کمانچه دوست عزیزم و همسایه سابق ما که هیچ وقت 
در عمرشــان با من درباره یک موسیقی کلاسیک 
صحبتی نمی کردنــد؛ یا مثلا آقــای نوربخش که 
خواننده موسیقی سنتی هستند را جلوی ما نشاندند 
که قضاوت کنند. البته آقای محمدسعید شریفیان 
هم بودند که ایشان به نسبت آشــنایی بیشتری با 
ارکستر سمفونیک دارند و آقای شهبازیان و ریاحی 
که ۴۰ سال پیش در ارکستر سمفونیک نوازنده بودند.
علی رهبری ادامه داد: در آن جلسه هم که ما شورا را 
ترک کردیم، توهین به آقای فخرالدینی شد و وقتی 
آقای فخرالدینی بلند شــدند، من و آقای پیروزپی 
به احترام آقای فخرالدینی بلند شدیم و از آن جلسه 
بیرون رفتیم. البته باید بگویم که از آن لحظه ای که 
شورا شروع کرد، آقای شهبازیان گفتند اصلا ارکستر 
مدیر هنری نمی خواهد، چرا من خودم مدیر هنری 
نباشم؟ آقای نوربخش هم گفتند چقدر این صحبت 
آقای شهبازیان جالب اســت. درنهایت هم آن وضع 
پیش آمــد. به هرحال امروز امیدمان این اســت که 
یک ارکستر خصوصی با افرادی خارج از افراد وزارت 
فرهنگ و ارشاد درست شــود. هوشنگ کامکار در 
ادامه این نشست با اشاره به مسائل اخیر پیش آمده 
ارکستر سمفونیک تهران گفت: زمانی که ارسلان در 
ارکستر حضور داشت، ایشان را مدام نصیحت کردند 
و گفتند این نوع برخورد و خودخواهی درست نیست. 
یک رهبر فقط باید وظیفه خود را انجام دهد. نخستین 
کنسرت ارکستر سمفونیک با علی رهبری، اجرای 
بسیار درخشانی بود، اما بسیاری از بچه هایی که در 
آن کنسرت بودند اتفاقا خود جناب رهبری هم از آنان 
تعریف می کردند، از مجموعه ارکستر ها خارج شدند. 

ارســلان کامکار، آیدیــن احمدی نــژاد، ناژفر، 
ظهیرالدینی، کیارس و... ازجمله این نوازندگان بودند. 
این آهنگساز ادامه داد: مشکل ارکستر در این یکی، 
دو  سال اخیر این بوده که وضع پایدار و ثابتی نداشته 
اســت. وقتی یک بودجه معین برای یک ســازمان 
تعریف می شــود، براســاس آن باید دستمزدهای 
مشخص به افراد مشخص تعلق بگیرد، اما در مجموعه 
ارکســتر هر ماه یک عده می آمدنــد و یک عده هم 
می رفتند. این آمدورفت های بسیار، مسائل بیمه ای و 
مالی نوازندگان را دچار مشکل کرد. به هر جهت باید 
گفت که با دروغ نمی شود رهبر ارکستر شد. من قبل 
از حضور ایشان در ایران به آقای مرادخانی گفتم اگر 
می خواهید یک کارنامه خوب از ارکستر سمفونیک 
در دوران مدیریت تان به جا بگذارید، از علی رهبری 
برای همکاری دعوت کنید، اما متاســفانه هرچه که 
از حضور ایشان در ایران گذشت، رفتار ها تغییر کرد. 
همان طور که اشاره کردم ارسلان هم در این زمینه با 

آقای رهبری صحبت های بسیاری کرد. 

دریچه
اتفاقخبرچهره  »ماحی« 

در بازار کن
 آیدا پناهنده جایزه استعداد 

جوان کن را برد
 جایزه »بوکر« بین المللی 
به نویسنده کره ای رسید

 فیلــم ســینمایی »ماحــی« ســاخته داود 
خیام در بــازار بین المللی فســتیوال کن عرضه 
می شــود. فیلم »ماحی« بــه کارگردانــی داود 
خیام ســاخته شــده و پخش بین المللــی آن را  
»Iran ArtHouse Film«  به مدیریت مرجان 
علیزاده است. داستان این فیلم که بر اساس اتفاقات 
واقعی است، بین سال های ۹۱ تا ۹۲ می گذرد که 
روایتگر شرایط شخصیت زن فیلم به نام »ماحی« 
است. شرایط وی بازگوکننده معنای کلمه ماحی 
اســت که از آن به محو کننده یــا نابود کننده یاد 
می شود. عوامل فیلم »ماحی« عبارتند از نویسنده و 
کارگردان: داود خیام، تهیه کننده: جواد نوروزبیگی، 
سرمایه گذار و مجری طرح: روزبه حسینی کارگر، 
مدیر فیلمبرداری: مسعود سلامی، تدوین: بهرام 
دهقانی، طراح صحنه: پیام اسکندری، طراح لباس: 

ملودی اسماعیلی و ...

آیدا پناهنده در کنــار ۲ کارگردان جوان دیگر، 
جایزه استعداد جوان امسال را در حاشیه جشنواره 
کن دریافت کرد. به گزارش مهر به نقل از دبلیو  دبلیو 
دی، یکشنبه شب، شب زنان در فستیوال کن بود. 
برای دومین سال ستاره ها در مراسم شامی شرکت 
کردند که برنامه »زنان در فیلم« برگزار کرده بود. در 
این مراسم ساراندون و دیویس جایزه استعداد جوان 
در فیلم را به آیدا پناهنده، لیــلا بوزید، کارگردان 
جوان تونسی و گایا جیجی اهدا کردند.این مراسم 
با همکاری فستیوال فیلم ۲۰۱۶ کن برگزار شد تا 
از سوزان ساراندون و جینا دیویس بازیگر تجلیل 
کند. ادر اردیبهشت ماه ۱۳۹۴ »ناهید« نخستین 
فیلم بلند سینمایی پناهنده در بخش نوعی نگاه 
شصت و هشتمین جشنواره کن به نمایش درآمد 
و این فیلم در جشــنواره کن و در بخش نوعی نگاه 

برنده جایزه آینده نویدبخش شد.

»هان کانگ« نویســنده رمــان »گیاهخوار« و 
مترجم کتابش »دبورا اســمیت«، جایزه 5۰ هزار 
پونــدی »من بوکر« بین المللی را که هر دو ســال 
یک بار برگزار می شود، مشترکا دریافت کردند. به 
گزارش ایسنا »هان« و مترجم انگلیسی زبانش که 
تنها هفت سال است یادگیری زبان کره ای را شروع 
کرده، در این رقابت نویسندگان صاحب نامی چون 
»اورهان پاموک« برنده نوبل ادبیات ۲۰۰۶ و »النا 
فرانته« رمان نویس مشــهور ایتالیایی را پشت سر 
گذاشتند. »گیاهخوار« رمانی سه فصلی است که 
هیأت داوران جایزه »من بوکر« آن را اثری »دقیق 
و آشفته که به زیبایی تنظیم شده« و »ملغمه ای 
غریب از زیبایی و وحشــت« خوانده اســت. این 
اثــر درباره زنی معمولی اســت کــه   رخدادهای 
ناخوشــایند زندگی در پایان او را به سمت آرزوی 

تبدیل شدن به یک درخت سوق می دهد.

آنجلینــا جولی در نشســتی دربــاره بحران 
مهاجرت در لندن، از سیاســت های کشــورش 
در این باره اظهار ناامیدی کــرد. به گزارش مهر، 
آنجلینا جولی روز دوشنبه گفت از پاسخ آمریکا 
به بحران مهاجرت جهانی دلســرد شده است. 
او به ویژه بر پاســخ دونالد ترامپ، نامزد احتمالی 
جمهوریخواهان به این مسأله تأکید و از آن ابراز 
ناامیدی کرد. جولی به بی بی سی گفت: من خیلی  
از پاسخ کشــور خودمان به این موقعیت دلسرد 
شدم. جولی با اشاره به پیشنهاد دونالد ترامپ به 
جداسازی مسلمانان آمریکا و توقیف موقت همه 
مســلمانان در بدو ورود به آمریکا این مسائل را 
مطرح کرد و گفت: آمریکا دقیقا از مردمی تشکیل 
شده که از سراسر جهان به امید یافتن آزادی راهی 
این سرزمین شــدند و این امر بیش از هر چیز به 

آزادی مذهب مربوط می شود.

آنجلینا جولی از سیاست های 
کشورش ناامید است

تهمینهحدادی|از زمســتان گذشــته ۱۴ گروه 
نمایشــی به اجرای بیش از ۲5۰۰ نمایش در مدارس 
تهران پرداخته اند. محمدرضــا کریمی  صارمی، مدیر 
مرکز تولید تئاتر و تئاتر عروسکی کانون پرورش فکری 
کودکان و نوجوانان ضمن ابراز خرســندی از همکاری 
مدارس در اســتقبال از طرح هــای فرهنگی، هنری و 
آموزشــی؛ نتیجه همکاری کانون و سازمان ترافیک را 
ارزشمند دانســت و به رضایت سازمان ترافیک استان 
تهران از واگذاری این طرح به یک نهاد فرهنگی اشاره 
کرد. کریمــی  صارمی با بیان کمیــت غیرقابل تصور 
این طرح و تلاش شــبانه روزی گروه های نمایشی در 
مدت زمانی اندک، یادآوری کرد: »داورهایی همچون 
حسن دادشــکر و عادل بزدوده، کیفیت این آثار را در 
چند مرحله بررسی کرده و آن را مطابق با استانداردها 
دانسته اند، به همین دلیل بسیار خرسندیم که بسیاری 
از کودکان شــهر تهران که امکان حضور در سالن های 
نمایش را نداشته و ندارند در این مدت توانستند آثاری 
از کارگردان های خوب حوزه تئاتر کودک را به تماشــا 
بنشینند.« وی در پاسخ به روال شکل گیری این پروژه 
گفت: »براساس فراخوانی عمومی صد طرح به دبیرخانه 
مرکز ارسال شــد و پس از چند مرحله ۲5 گروه امکان 
بازنگری و ارایه مجدد آثار را پیدا کردند. پس از آن ۱۹ اثر 
انتخاب و در مرحله نهایی ۱۴ گروه موفق به کسب اجازه 
شورا شــدند. لازم به یادآوری است که شورای انتخاب 
و داوری متشکل از کارشناسان سازمان ترافیک بود و 
کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان تنها در بخش 

هنری - نمایشی امکان دخالت داشت.«
نمایشدر۱۷۰۰مدرسهتهران

تا پایان  ســال تحصیلی جاری گروه های نمایشــی 
کانون در ۱۷۰۰ مدرســه ابتدایی شــهر تهران حاضر 
خواهند شد. »به دنبال نشــانه ها« به کارگردانی آرش 
صادقیان، »پلیس فضایی« اثر زهرا مریدی، »سفر در 
بازی ترافیکی« به کارگردانی علیرضــا دُری، »خط و 
چراغ« به کارگردانی مســعود پورجمشید، »ترافیکو« 
امیررضا توکلی، »جعبه جادویی« اثــر فریبا دلیری، 
»خانه دوست کجاســت؟« اثر میثم یوسفی، »دلقکی 
در شــهر« به کارگردانی محمد زلفی  و »فــرار پاها« 
به کارگردانی حســین چراغی برخی از این آثار ند که 
هرکدام در دو یا ســه منطقه شــهر تهران به نمایش 
درآمده انــد. فائزه راســتکار، مدیر آمــوزش ترافیک 
منطقه ۱۶ تهران با بیان اینکه دانش آموزان از این طرح 
استقبال کردند؛ به توضیح اثربخشی این شیوه از آموزش 
پرداخت: »پیش از این نیز سازمان ترافیک از این شیوه 
آموزش بهره بــرده بود، اما این بار گروه های نمایشــی 

منسجم تر و با برنامه ریزی سه سازمان عمل کردند.«
راستکار با اشــاره به عدم همکاری برخی از مدارس، 
دلیل آن را ناهماهنگی ها و شیوه عملکرد دیگر دستگاه ها 
عنوان کرد: »در مواردی مدارس و مسئولان آن مقاومت 
می کنند. قابل درک است که در برخی موارد از مدارس 
به عنوان داده آماری استفاده شده یا به وعده و وعیدهایی 

که داده اند عمل نشده است؛ به همین دلیل در برخورد با 
بعضی مدارس مقاومت اولیه آنها و برخی ناهماهنگی ها 
را شاهد بوده و هستیم، با این حال مدرسه هایی را هم 
می توان نام برد که پس از مقاومت هــای اولیه و بعد از 
روبه رو شــدن با اهداف منطقی و فرهنگی - آموزشی 
و کیفیت آثار درخواســت اجراهای بیشتر داشته اند. 
این اتفاق ها و بهره مندی از تاثیرات این شیوه آموزش 
درنهایت منجر به این خواهد شد تا استقبال بیشتری 
از این امکان فرهنگی که البته رایگان اســت، صورت 
بگیرد.« راستکار که خود در اکثر مدارس حضور دارد به 
برنامه ریزی های صورت گرفته در سازمان ترافیک شهر 
تهران برای پیشــبرد هرچه بهتر این طرح اشاره دارد: 
»مدیران آموزشی مناطق نیز پابه پای دیگر همراهان 
این طرح عمل کرده اند. پــس از تأیید نهایی آثار و طی 
جلسه ای به همت اداره کل سازمان ترافیک، ما با تک تک 
کارگردانان و نمایندگان کانون پرورش فکری کودکان 
و نوجوانان آ شنا شدیم. طی آن جلسه مشخص شد که 
کدام آثار در کدام مناطق اجرا خواهد شد. بر این اساس 
سازمان طی نامه ای به اداره آموزش و پرورش هر منطقه 
اهداف طــرح را مطرح کرد و پس از آن مدرســه هایی 
مشخص شدند. مدیران آموزش ترافیک هر منطقه نیز 

از آن پس امور اجرایی این طرح را بر عهده گرفتند.«
فرهنگسازیترافیک

نیازمندتوجهبهردههایسنیاست
درحالی که پیش از این سازمان ترافیک استان تهران 
آموزش  به کودکان در حوزه ترافیک و ایمنی را تجربه 
کرده اســت، تأکید بر خط عابر پیاده، بستن کمربند 
ایمنی و سایر قوانین کلیشه ای ترافیک موضوع اصلی 
نمایش ها را تشکیل می دهد. علیرضا دری از کارگردانان 
و بازیگران بنام تئاتر کودک به مدت ۱۲ سال با سازمان 
ترافیک همکاری داشته است. او معتقد است تکرار این 

موضوع ها جای بازنگری دارد: »آموزش مسائل مطرح 
شده ضروری است، اما نهادینه کردن آن در ذهن بچه ها 
موضوعی اســت که از قلم افتاده است.« مدیر آموزش 
ترافیک منطقــه ۱۶ تهران هدف ســازمان ترافیک را 
مطابق با آمار عنوان شــده توسط یونســکو می داند. 
او می گوید: »به گفته ســازمان یونسکو ایران ازجمله 
کشورهایی است که هنوز نیاز به فرهنگ سازی ترافیکی 
دارد، چرا که کودکان زیادی در تصادفات جاده ای جان 

خود را از دست می دهند.«
درعین حال، کریمی  صارمی در پاسخ به این چالش 
می گوید: »طرح موضوع و تحقیقات بر عهده سازمان 
ترافیک بوده است و ما به عنوان مجری کار تنها در بخش 

تخصصی خود اجازه اعمال نظر داشتیم.«
دری دسته بندی و گروه بندی سنی و تکرار آموزش 
را برای نهادینه شدن مفاهیم در ذهن کودکان ضروری 
می دانــد: »اگر ما همچنان در فرهنگ ســازی قوانین 
ابتدایی ترافیکی مشــکلاتی داریم و نمی  توانیم وارد 
حوزه  های جدیدتری مثل دوچرخه ســواری یا حتی 
دشواری  های موتورسواری شــویم برای این است که 
ابتدا شرایط ســنی کودکان در نظر گرفته نمی شود و 
دوم آن که این آموزش ها تکرار نمی شــود. اگر به طور 
مثال اجرای ما برای کلاس سوم با ششم متفاوت باشد؛ 
قطعا بازدهی کار بالاتر می رود. من به عنوان کسی که در 
مدرسه های مختلف اجرا داشته ام همواره با ناهمگونی 

گروه های سنی مواجه بوده ام.«
اگرنمایشرقیبدیگررسانههاشود

حســین چراغی، دیگر کارگردانی  اســت که با او به 
گفت وگو می نشینیم. او این شیوه از آموزش را جذاب 
و مفید ارزیابی می کند: »تأثیر نمایش به مراتب بیشتر 
از رسانه های تصویری است. درســت است که میزان 
استفاده از دیگر رسانه ها بالاست، اما نمی توان انکار کرد 

که مواجهه نزدیک کودک و درگیر کردن احساسات و 
عواطف او بازدهی بیشتری دارد. شما در لحظه بازتاب 
پیام خود را دریافت و تأثیر کلام و رفتار خود را مشاهده 
می کنید و بنابر شرایط قادر به تغییر وضع بنا بر خواسته 
و دریافت مخاطب خود هستید. این شرایط متقابلا در 

ذهن کودک هم وجود دارد.«
کارگردان نمایش »فرار پاها« از این که اجراهای او در 
مناطق جنوبی تهران است و توانسته کودکان این مناطق 
را که شــرایط  فرهنگی متفاوتی دارند با مقوله نمایش 
درگیر کند، خرسند است با این حال از دشواری های کار 
خود می گوید: »نمایش ها محیطی اند و برای شرایطی 
تعریف شده اند که در لحظه قابل تغییر باشند. با این حال 
در بسیاری از موارد به مدرسه هایی قدم گذاشتیم که از 
کمترین امکانات هم برخوردار نبودند. گاهی نمازخانه و 
حیاطی وجود نداشــت و ما مجبور به اجرا در کلاس ها 
شدیم. اگرچه این شرایط قابل درک است اما می خواهم 
اشاره ای به شــیوه کار خود داشته باشم که در ساعاتی 
محدود و در این شرایط گاهی تا پیش از ظهر ۶ یا ۷ اجرا 

برای ما پیش بینی شده است.«
کتابیدربارهترافیکبرایکودکاندرراهاست

کریمــی  صارمی از بــه پایان رســیدن فعالیت 
 گروه های نمایشی کانون پرورش فکری کودکان و 
نوجوانان در این طرح تا پایان  سال تحصیلی ۹۴-۹5 
خبر می  دهد. او عنوان می کند که تاکنون مذاکره ای 
برای  سال آینده با ســازمان ترافیک صورت نگرفته 
اســت و اجرای برخی از گروه های نمایشی به پایان 
رسیده اســت، اما قرار است به زودی فیلمی مستند 
از این فعالیت ها ساخته شــود.  او در پایان می  گوید: 
»انتشارات کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان با 
مشارکت سازمان ترافیک شهر تهران به زودی کتابی 

در حوزه ترافیک منتشر خواهد کرد.«

بههمتسازمانترافیکشهرتهرانوکانونپرورشفکریکودکانونوجوانانصورتگرفت

فرهنگ سازی ترافیک در مدارس تهران با تئاتر کودک
تاپایانسالتحصیلیجاری،۳۴۰۰گروهمختلفازدانشآموزانمقطعابتداییبامعضلاتترافیک

وقوانینراهنماییورانندگیآشنامیشوند

ترانه علیدوستی می گوید او و شهاب حسینی در فیلم »فروشنده« 
اصغر فرهادی دو شخصیت کاملا متفاوت از »شهرزاد« را بازی کرده اند؛ 
شــخصیت هایی که به افراد جامعه امروز نزدیک اند.  او در گفت وگو با 
مهر با اشاره به ویژگی های ســریال »شهرزاد« که باعث شد مخاطبان 
به ســمت آن گرایش پیدا کنند و مورد اقبال قرار بگیرد، گفت: »فکر 
می کنم قصه ها و لحظه های عاشقانه چندان در سینمای ما تجربه نشده  
است و وارد کردن لحظه های عاشــقانه به این داستان تأثیر زیادی در 
جذب مخاطب داشــت.« او در ادامه عنوان کرد: »فکر می کنم اگر ما 

در کارها سانسور کمتری داشته باشیم و نکاتی را با رعایت خط قرمزها 
نمایش دهیم داستان باورپذیرتر است.  با همه اینها فکر می کنم سریال 
»شــهرزاد« یک اتفاق جدید بود.« این بازیگر ســینمای ایران درباره 
عشق و دوست داشــتن در سریال »شهرزاد« نیز بیان کرد: »هر چقدر 
فیلم و سریال های عاشقانه بیشتر ساخته شود امکان تولید و خروجی 
آثار عاشقانه خوب هم بیشــتر وجود دارد. این کار برای مردم نو بود و 
عشــق های زنجیره ای در »شــهرزاد« برای تأثیرگذاری بیشتر درام 
اتفاق افتاد.«  علیدوســتی در پایان درباره همــکاری دوباره خود در 

فیلم »فروشنده« ساخته اصغر فرهادی با شهاب حسینی و این که آیا 
ارتباطش در آن فیلم تحت تأثیر »شــهرزاد« قرار گرفته است یا خیر؟ 
عنوان کرد: »وقتی فیلم »فروشــنده« را ببینیــد، می فهمید که این 
همکاری دوباره کار چندان سختی نبود، چرا که ما دو شخصیت کاملا 
متفاوت با یک جهان متفاوت تر را در آن بازی کردیم که شبیه خود ما 
اســت و در تهران امروز رخ می دهد و مســائل دو شخصیت هم با این 
سریال کاملا فرق می کند. ما این نگرانی را نداشتیم و اتفاقا آشنا بودن با 

هم و این که از یک پروژه به پروژه دیگر رفتیم بیشتر به ما کمک کرد.«

ترانهعلیدوستیازهمکاریباشهابحسینیدرفیلماصغرفرهادیگفت

جهانی متفاوت از »شهرزاد«

جشــنواره »غزه در محاصره« امسال برای 
دومین بار فرش قرمز خود را همزمان با فرش 

قرمز جشنواره کن، در غزه پهن کرد.

شــرکت آیات مدیــا اعلام کرد کــه فیلم 
انیمیشن »فهرســت مقدس« به کارگردانی 
 محمــد همدانــی بــا نــام »بازگشــت«

)The Return( به عنــوان نماینــده ایران 
 )Animation Day( انیمیشــن  روز  در 

جشنواره کن حضور پیدا خواهد کرد.

آیین بزرگداشت »اردشیر مجرد تاکستانی« 
جمعه،  ۳۱   اردیبهشــت با ســخنرانی مهران 
لطفعلی، حسن محمدی و کمال الدین قطب 

در  فرهنگسرای گلستان برگزار می شود.  

سینماتک خانه هنرمندان ایران با همکاری 
انجمن فیلم کوتاه ایران امروز چهارشنبه، ۲۹ 
اردیبهشــت برگزیده فیلم های کوتاه بخش 
مسابقه ســی و چهارمین جشــنواره جهانی 
فجــر را به نمایــش خواهد گذاشــت. امروز 
از ســاعت ۱۸ فیلم های کوتاهــی همچون 
»کودک و دریا«، »بازگشت«، »آقای بنفش«، 
»باران های گاه به گاه«، »کوه بزرگ شمال«، 
»الهه سفید«، »داویت«، »شلیک طلایی« و 
»تاریک روشن« در ســالن استاد شهناز خانه 
هنرمندان به نمایش در خواهند آمد. شرکت 
در ایــن برنامه برای عمــوم علاقه مندان آزاد 

است.

نمایشــگاه نقاشــی های مصطفی دشتی 
با نمایش مجموعــا ۲۹ اثر نقاشــی و چاپ، 
جمعه ۳۱ اردیبهشــت ماه ساعت ۱۷ الی ۲۱ 
در گالری شماره   ۱ فرهنگسرای نیاوران افتتاح 

خواهد شد.  

گالــری »شــهریور« از روز جمعــه ۳۱ 
اردیبهشت ماه میزبان نمایشــگاه »تناولی و 

5۰ سال هنر پاپ« می شود.

انیمیشن ســینمایی »آخرین داستان« به 
کارگردانی اشــکان رهگذر ۲۷ اردیبهشت در 

بازار فیلم کن معرفی شد.

مســتندهای »همــه درختــان مــن« و 
»یک ســاعت از یــک عمر« از ســاخته های 
 رخشــان بنی اعتماد از ســاعت ۳۰ و ۱۹ تا 
۳۰ و ۲۱ پنجشــنبه ۳۰ اردیبهشــت در 
پنجمین جشــنواره فیلم »ســبز« در سینما 

فلسطین به نمایش درمی آید.

فیلم مســتند »نخل و آفتاب« از تولیدات 
جدید مرکز گســترش ســینمای مستند و 
تجربی به کارگردانی ســیاوش دولت سرایی 
که درباره فعالیت های هنری و مصائب زندگی 
یک نوازنده محلی ساکن چابهار است، مراحل 

پایانی تولید را سپری می  کند.

فیلم ویدیویی »حکم تیر« با نام قبلی »آخر 
خط« با اتمام مراحل فنی آماده نمایش شده 
و امروز ۲۹ اردیبهشــت ماه از شبکه نمایش 

خانگی پخش می شود.

مراسم رونمایی از فیلم »ماه در جنگل« به 
کارگردانی سیامک شــایقی با حضور فرهاد 
توحیدی دبیر جشنواره فیلم »سبز«، سیروس 
الوند، علیرضا داوودنژاد، علی ژکان، منوچهر 
مصیری و عوامل این فیلم در سینما فلسطین 
برگزار شــد. در این مراسم ســیامک شایقی 
نخســتین نمایش فیلم »ماه در جنگل« را به 
جابر عناصــری پدر تعزیه ایــران که یک ماه 
پیش در ســکوت خبری درگذشــت، تقدیم 

کرد.

فیلم ســینمایی »فصل فراموشی فریبا« به 
کارگردانی و تهیه کنندگــی عباس رافعی در 
پنجاه و هفتمین حضــور بین المللی خود در 
بخش مسابقه جشــنواره بین المللی »سینما 
و هنــر دانمارک« پذیرفته شــد کــه از ۲۷ 
اردیبهشت تا ۱ خردادماه در کپنهاک برگزار 

می شود.

رابرت دنیرو که بــا بازی در نقــش رابرتو 
دوران اسطوره بوکس بار دیگر درخشید، روز 
دوشنبه با نمایش این فیلم در شصت و نهمین 

جشنواره فیلم کن تجلیل شد.

نمایش فیزیکال »کلفت ها« به نویسندگی 
ژان ژنــه و کارگردانی ریحانــه نبی یان از ۲۸ 
اردیبهشت ماه در تماشاخانه »دا« روی صحنه 

می رود.

نمایش »تا یک بشمار« به کارگردانی زهرا 
صبری بــرای اجرا در فســتیوال تئاتر و تئاتر 
عروسکی FIMFA، به شــهر لیسبون کشور 

پرتغال سفر کرد.

اخبار كوتاه

خبرآخر

 نمایشنامه خوانی »مرد بالشی«
 به نفع کودکان سرطانی 

نمایشــنامه »مرد بالشــی« به کارگردانی ساناز 
بیان در چارسو خوانده می شــود. نمایشنامه »مرد 
بالشــی« نوشــته مارتین مک دونا و با ترجمه علی 
منصوری شــنبه، یکم خرداد در پردیس سینمایی 
چارســو خوانده می شود. خوانشــگران )به ترتیب 
الفبا( عبارتند از وحید آقاپور، سجاد افشاریان، امین 
طباطبایي، هومن کیایــي و آیه کیانپور به تصمیم 
گروه اجرایي، تمامي عوایــد حاصل از فروش بلیت 
این نمایشنامه خواني به کودکان سرطاني اختصاص 
خواهد یافت. نمایشــنامه خوانی »مرد بالشی« یک 
اجرا دارد و شــنبه، یکم خرداد ســاعت ۱۹:۳۰ در 

پردیس چارسو خوانده می شود.


